
Ná‰ ‰éfredaktor mne poÏádal, abych v dne‰ním úvod-
níku shrnul uplynulé volební období v˘boru âDS âLS
JEP. Na první pohled tedy cosi jako nezáÏivná zpráva
o ãinnosti, kterou uÏ ostatnû mám v ‰uplíku od poslední
plenárky. Ale ne, nedûste se. Vãas jsem si uvûdomil, Ïe ne
kaÏd˘ z nás je profesionálním politikem, kter˘ takov˘ typ
literatury konzumuje kaÏd˘ den a i ãasto kaÏd˘ veãer s ním
blaÏenû usíná. Pfii zadání jsme se proto shodli, Ïe dílko toto
má b˘t informativní a zároveÀ ãtivé, tedy úkol pro nûko-
ho, kdo je hoden klasického oznaãení poeta bonus.Av‰ak
nûkdo jako Vrchlick˘, âapek nebo Kafka v ãeské derma-
tologické komunitû zatím chybí, proto budou pocházet
i dal‰í fiádky z mé autorské dílny.
Jak jste zjistili, ani jsme se nenadáli a uplynuly 4 roky

na‰í pozemské pouti, jin˘mi slovy, pfii‰la nám do schrá-
nek zase obálka s volebním lístkem. Nûktefií k tomuto fak-
tu pfiistoupili hned v zaãátku pragmaticky a postupovali
podle domácností, které mají pro takovou nevyÏádanou
korespondenci a náv‰tûvy nejrÛznûj‰ích podomních
obchodníkÛ napfi. v Nûmecku nápis na vratechWerben und
Hausieren verboten, a obálka se slovy „v‰ak oni se PraÏá-
ci (BrÀáci, Ostraváci, PlzeÀáci nebo obyvatelé jiného mûs-
ta, které je v daném regionu nejménû oblíbeno) o to nûjak
poperou“ putovala je‰tû na dvorku ze schránky do popel-
nice, aniÏ by adresát vyuÏil jednoho ze sv˘ch práv ãlena
odborné organizace.
Druh˘m protipólem byli ti, ktefií blíÏícími se volbami

Ïili uÏ nejménû rok, tedy v dobû, kdy my ostatní je‰tû
z pohledu voleb vegetovali v klidu prenatálního Ïivota,
a ná‰ imunitní systém jen trpûlivû odráÏel jejich drobné
podnûty typu „V‰echno je ‰patnû, já bych to dûlal/a lépe“,
které mûly b˘t dûlostfieleckou pfiípravou k rozhodující udá-
losti. Ti pak uÏ listono‰e napjatû vyhlíÏeli, dopis otevfieli
v jeho pfiítomnosti, vyplnili v‰echny kolonky pfiedem pfii-
praven˘mi jmény a listono‰ zásilku je‰tû ten den pfiedal na
po‰tu.
Pfiedpokládám, Ïe vût‰ina z nás patfií do tfietí skupiny.

Ta nechala otevfienou obálku na stole, pfií‰tí t˘den se pora-
dila s kolegy v práci, nûco napsala a odeslala. I mezi nimi
byla obãasná snaha o koordinaci a v˘bûr tûch nejlep‰ích.
Tady jsem si uvûdomil, jak málo vefiejnost ví, nebo se spí-
‰e zajímá o na‰i v podstatû kontinuální práci pro obor,
i kdyÏ prÛbûÏn˘ch informací je v‰em k dispozici dostatek.
Jedna kolegynû mi napfiíklad fiíkala, Ïe se diskutovalo
o tom, Ïe by ve v˘boru mûl zasednout kolega XY. „VÏdyÈ
ten dûlá v nûkolika privátech a nemá na to ãas“, argumen-
toval nûkdo. „Ale jednou za mûsíc by si pfiece ãas na schÛ-
zi udûlal“, oponoval jin˘. Pfiitom práce ve v˘boru není jen
tûch 150 hodin stráven˘ch za volební období na schÛzi,

120 snûden˘ch chlebíãkÛ a 40–80 vypit˘ch káv s koláã-
kem, ale v podstatû kaÏdodenní ãinnost pro obor se psa-
ním dopisÛ, úãastí na nejrÛznûj‰ích jednáních a dÛkladná
vûcná i diplomatická pfiíprava na nû, vytváfiení si nov˘ch
pfiátel, ale také nepfiátel v institucích, kde musíte zájmy
dermatovenerologÛ prosazovat a mnoho dal‰ího.
Teì by se slu‰elo uvést podrobn˘ seznam aktivit, kte-

r˘mi se v˘bor âDS za poslední 4 roky zab˘val. To je ale
právû to, na ãem jsme se dohodli, Ïe sem nedáme. Urãitû
si vzpomenete, Ïe pfied 4 lety jsme vydali podobnou bro-
Ïuru s nûkolika desítkami stran, ve které byly aktivity
v˘boru v období 2003–2007 podrobnû popsány. Moc se to
ale neosvûdãilo, protoÏe ãtení je to podobnû záÏivné jako
listování telefonním seznamem. V‰em, ktefií se chtûjí
dozvûdût podrobnosti o na‰í práci pro âDS, proto dopo-
ruãuji otevfiít buì star‰í ãísla ãasopisu âesko-slovenská
dermatologie, nebo rovnou www.derm.cz a najít si tam pfií-
slu‰né oblasti zájmu. Tady bych chtûl zdÛraznit pfiedev‰ím
to, co tam nenajdete, ale co velmi dobfie charakterizuje
posun ve vnímání ãeské dermatovenerologie, kterého jsme
dosáhli za poslední jedno aÏ dvû volební období.
âlenové v˘boru si v prÛbûhu jednání nejen standardnû

vymûÀovali stanoviska na jednotlivé záleÏitosti a shodli se
na vût‰inovém názoru, vydávali rozhodnutí, podporovali
jednotlivá pracovi‰tû v boji o pfieÏití na úrovni lÛÏkového
fondu, financování, smírãích fiízení, minutové reÏie,
nov˘ch kódÛ atd., ale také reprezentovali ná‰ obor nave-
nek. Je‰tû nikdy jsme nemûli své pfiedstavitele v tolika
v˘znamn˘ch pozicích u nás i v zahraniãí. Máme mezi
námi pfiedsedy a vûdecké sekretáfie 2 nadnárodních odbor-
n˘ch spoleãností, máme ve 4 tûchto spoleãnostech ãleny
v˘konn˘ch v˘borÛ, máme mezi sebou fieditele i námûstky
ãesk˘ch nemocnic, ãleny pfiedsednictev, vûdeck˘ch rad
a komisí ministerstva, âLS JEP i âLK a mnohé dal‰í
v˘znamné osobnosti.
Ná‰ obor je stále více vnímán jako rovnocenn˘ partner

ostatních uznávan˘ch oborÛ, jako je interna, chirurgie,
neurologie aj. nejen v oblasti vûdy a vzdûlávání, mediál-
ního obrazu, náplnû ãinnosti, ale komplexnû v pohledu na
obor jako celek. Koneãnû se blíÏíme sv˘m rozsahem der-
matovenerologick˘ch sluÏeb srovnateln˘m pracovi‰tím
v okolních zemích. Na‰tûstí jiÏ rychle ub˘vá kolegÛ
z jin˘ch oborÛ, ktefií nám poloÏí z na‰eho pohledu napros-
to hloupou otázku typu: „A ví‰, co vÛbec nechápu, Petfie?
Na fakultû jsi byl premiantem a pfiitom jsi ‰el dûlat koÏ-
ní.“
Tomuto malému zbytku lidí musíme my v‰ichni stále

objasÀovat v˘znam a poslání na‰eho oboru právû v dne‰ní
dobû, kdy organizátofii zdravotnictví redukují platby, lÛÏ-
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Jsou za námi dal‰í 4 roky na‰eho Ïivota
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kové kapacity, amatérsky sluãují dermatovenerologii
s internou nebo infekcí a pfiitom Ïijí v pfiedstavû, Ïe der-
matovenerologie se má zab˘vat pfiedev‰ím kosmetikou.
Vzorem jim paradoxnû nejsou okolní zemû, ale USA, kde
uÏ dermatologie v uznávaném pohledu na ná‰ obor neexi-
stuje, protoÏe eliminovala v‰e, co obor charakterizuje.
B˘val˘ dermatovenerolog se tam zmûnil na skin doctor,
jehoÏ diferenciální diagnostika se smrskla s trochou nad-
sázky na v˘raz take a biopsy a jedinou pomÛckou je mu
kromû prÛbojníku stfiíkaãka s nataÏen˘m botulotoxinem.

Tento úvodník pí‰i na zaãátku ãervence 2011, takÏe je‰-
tû nevím, kdo bude zvolen do nového v˘boru âDS âLS
JEP. Pfiesto ale v‰em jeho ãlenÛm jiÏ teì pfieji, aby praco-
vali stejnû obûtavû a úspû‰nû pro ná‰ obor, jako to dûlali
poslední roky ãlenové v˘boru minulého. Za jejich nezi‰t-
né úsilí je jim odmûnou pocit dobfie vykonané práce, za
kterou jim jako pfiedstavitel tohoto uskupení vyslovuji vel-
k˘ dík nás v‰ech.

Prof. MUDr. Petr Arenberger, DrSc, MBA
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